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به درستی که با یاد خدا قلب ها آرام می گیرد. »حضرت محمد )ص(«

سید حسین عباس منش

ترس، احساس بدي ست که ما را از ارتکاب عمل یا فکري مثبت بازمي دارد  یا فکر و عملي منفي را موجب مي شود . درواقع اگر بخواهیم بزرگ ترین عامل 
شکست انسان را معرفی کنیم، جوابش کلمه اي ست سه حرفي به نام ترس ؛ ترس از شکست ، طردشدن ، تاریکي ، ورشکست شدن ، مسخره شدن و.. . 

همین افکار منفي ست که ما را از انجام هر عملي که باعث پیشرفت مان مي شود، بازمي دارد.
به گذشته تان نگاهي بیندازید... چه قدر موقعیت مناسب داشته اید که به خاطر ترس، آن ها را از دست داده اید و در همان حال، عده ی کمی هم بوده اند 

که شجاعت داشته و آن راه را ادامه داده اند و زندگي شان کاملًا متحول شده است؟ 
همه ی انواع ترس، شکلي از بي ایماني نسبت به خداي بزرگ است چراکه اگر ما به طور واقعی به خدا و قدرت بي انتهاي او و این که او ما را آفریده 
و نگهبان و تنها یاري دهنده ی ماس��ت ، ایمان داش��ته باش��یم ، از هیچ چیز و هیچ کس نخواهیم ترسید. آري، خدایي که موجودات را آفرید و براي هریک 

راهی براي امرار معاش نشان داد ، همه  را در هر حال محافظت مي کند . 
ای��ن جم��لات را تنها کس��اني درک می کنند که در ش��رایطي خاص قرار گرفت��ه بوده اند و هیچ راه حلي به نظرش��ان نمي رس��ید و ناگهان به طرز 
معجزه آسایي، دستي از غیب، مشکل غیرقابل حل آنان )البته از نظر خودشان( را حل مي کند و مي دانند که همیشه این قدرت  بي نهایتِ خداست که بالاتر 
از تمام قدرت  هاست . کساني که با تمام وجود، خدا را باور داشته باشند و خود را جزئي جدایی ناپذیر از خداي بزرگ بدانند، از هیچ مشکلي نمي هراسند . 

آنان هم چون کوه، استوار و پایدارند . 
از هرچه مي ترسید ، باید با آن روبه رو شوید و با تمام جسارت و شجاعت، بر دل ترس بتازید و ببینید چه قدر زود ترس، قدرت خود را از دست داده 

و نابود مي شود . 
متفاوت از بقیه عمل کنید و هم چون فرماندهان موفق، بر ترس هاي خود غلبه نمایید تا یکي از بزرگ ترین رموز موفقیت را با تمام وجود درک کنید 

و مورد احترام مردم قرارگیرید . به همین دلیل اس��ت که تمام افراد بزرگ تاریخ، مورد تحس��ین همگان هستند زیرا آنان شجاع و قوي 
بوده و کارهایي انجام داده اند که دیگران حتي جرأت فکرکردن به آن ها را هم نداشته اند .

67


